
UCHWAŁA NR 15 

z dnia 29 listopada 2024 r. 

 

Rady do spraw rozwoju stomatologii 

 

na podstawie § 9 ust. 3-7 oraz § 5 pkt. 5 i 6 Zarządzenia Ministra Zdrowia z dnia 31 sierpnia 

2022 r. w sprawie powołania Rady do spraw rozwoju stomatologii (Dz. Urz. MZ. z 2022 r. poz. 

95) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Rada do spraw rozwoju stomatologii wnioskuje do Ministra Zdrowia o udzielenie 

rekomendacji dla Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia o ustalenie minimalnej wielkości 

etatu przeliczeniowego w umowach o udzielanie świadczeń stomatologicznych na poziomie 

20 000 punktów rozliczeniowych na miesiąc. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

§ 3. Uchwałę przekazuje się Ministrowi Zdrowia. 

 

Uzasadnienie 

Rada do spraw rozwoju stomatologii rekomendując ustalenie wysokości etatu 

przeliczeniowego na poziomie 20 000 punktów rozliczeniowych na miesiąc ma na względzie 

poniższe przesłanki.  

Środowisko lekarzy dentystów zauważa ogromną dysproporcję pomiędzy wielkością etatu 

przeliczeniowego zawartego w umowach z wojewódzkimi oddziałami Narodowego Funduszu 

Zdrowia (dla przykładu w województwie kujawsko-pomorskim – ok. 12 000 punktów 

rozliczeniowych, gdzie w województwie mazowieckim – 36 000 punktów rozliczeniowych). 

Po wprowadzeniu zmian dotyczących wyceny świadczeń stomatologicznych, które miały 

miejsce w kwietniu 2023 r. i polegały na dwu-/trzykrotnym wzroście wyceny punktowej 

pakietów świadczeń, pula przydzielonych punktów zaczęła być trzykrotnie szybciej 

„konsumowana” w ramach kontraktu. 

Oznacza to, że gabinety stomatologiczne opierające się na współpracy z NFZ, w obawie  

o brak wypłaty środków finansowych za świadczenia stomatologiczne udzielone ponad limit 

umowy, zmuszone są każdego miesiąca odmawiać pacjentom leczenia.  



Tak samo dzieje się pod koniec końca roku, kiedy to kontrakty roczne mniej więcej od listopada 

danego roku są już zrealizowane i nie ma możliwości udzielania świadczeń, pomimo 

dysponowania pełnym potencjałem i koniecznością zapewnienia pracy dla personelu  

w konkretnym, zgłoszonym do umowy harmonogramie. 

Bezlimitowe udzielanie świadczeń dzieciom i młodzieży, w przypadku kontraktów o niskiej 

wielkości etatu przeliczeniowego powoduje, że lekarz dentysta otrzymuje środki finansowe 

dopiero po kilku miesiącach.  

Należy odrębnie podkreślić, że ośrodki akademickie realizujące kontrakty oraz prowadzące 

dodatkowo szkolenie przyszłych lekarzy dentystów również muszą mierzyć się z tym 

problemem. Skutkuje to nie tylko brakiem możliwości przyjmowania pacjentów, 

niejednokrotnie kierowanych przez innych lekarzy, jak również brakiem warunków do  

kontynuowania szkolenia praktycznego  lekarzy. 

Mając na uwadze powyższe oraz kierując się troską o odpowiednią jakość i dostępność 

świadczeń stomatologicznych, a co za tym idzie dobro pacjenta, Rada do spraw rozwoju 

stomatologii wskazuje na konieczność urealnienia minimalnej wielkości etatu 

przeliczeniowego dla świadczeń stomatologicznych, zarówno w kontraktach 

ogólnostomatologicznych, jak też specjalistycznych. 

  

lek. dent. Paweł Barucha                            
Przewodniczący 

Rady  
do spraw rozwoju stomatologii 

 

 

                   /dokument podpisany elektronicznie/ 

 

 

 

 

Do wiadomości: 

- Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia.  
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